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Cristian Popa (BNR): Creditele acordate de sistemul bancar companiilor cu

actionariat românesc se ridica la 85 miliarde lei

Creditele acordate de sistemul bancar companiilor cu capital românesc se ridica la 85 de miliarde de lei,

respectiv 63% din creditele bancare acordate catre companii, a declarat, joi seara, Cristian Popa, membru

în Consiliul de Administratie al Bancii Nationale a României.

 

"85 miliarde lei sunt creditele acordate de sistemul bancar catre companii corporate cu actionariat românesc. Asta

înseamna 63% din creditul bancar acordat catre companii. Şi bancile sunt interesate sa aiba un sector

antreprenorial puternic, un sector de companii românesti puternice, pentru ca astfel le pot acorda credite mai usor.

As spune ca au un interes direct ca sectorul sa prospere. Iar un sector bancar solid ajuta nu doar bancile, ajuta

România sa creasca", a spus Popa la Gala de premiere Made in Romania, organizata de Bursa de Valori Bucuresti.

 

Oficialul BNR a subliniat ca împrumuturile raportate la depozite (loan to deposit) erau, în urma cu un deceniu, de

130%.

 

"Acum sunt 70%. La 100 de lei depozite sunt 70 lei credite. Este un exces de capital, exces de economisire. Acest

exces de economisire finanteaza deficitul public în general, se ajunge sa finanteze si deficitul public al altor tari,

ceea ce cred ca este destul de ineficient si aici poate sa vina piata de capital sa intermedieze acest exces de capital

si sa îl duca catre economia privata, catre economia reala. Rolul pietei de capital este sa faca acest capital sa curga,

sa fie cât mai fluid. E clar ca exista un surplus de depozite raportat la credite. Acest surplus poate sa vina catre

capitaluri", a explicat Cristian Popa.

 

El a semnalat ca exista la BNR un proiect, care îi este drag, si se numeste "Obiectiv: cresterea intermedierii

financiare", care urmareste ca reprezentantii bancii centrale sa se aseze la masa cu cei ai companiilor si cu

bancherii pentru a vedea cum poate fi crescuta sanatos intermedierea bancara.

 

"Domnul guvernator (Mugur Isarescu n.r) vorbea acum doua luni, la lansarea acestui proiect, si spunea ca ne dorim

o crestere sanatoasa si nu exuberanta. Eu vin si spun ca aceasta crestere e mai sanatoasa daca exista si bursa la

mijloc, daca exista un numar mare de investitori care vin cu capitaluri proprii si care pot sa vina si atunci când

lucrurile merg bine si atunci când merg mai putin bine si gasesc o oportunitate", a punctat Popa.
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